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Voorliggende notitie is opgesteld naar aanleiding van de Informatiebijeenkomst over de 
nieuwbouwplannen voor Zuiderhout in Haarlem. In deze notitie zijn de belangrijkste punten 
die tijdens en naar aanleiding van de bijeenkomst naar voren zijn gebracht gebundeld en 
voorzien van een eerste reactie. Een overzicht van de mondeling ingebrachte punten is als 
bijlage bijgevoegd. Ook de schriftelijke reactie die namens een deel van de bewoners van de 
Jacob Van Lenneplaan, de Professor J. Bronnerlaan en de Linnaeuslaan is ontvangen, is als 
separate bijlage bijgevoegd. Deze notitie zal als bijlage bij de Startnotitie worden gevoegd, 
om de gemeenteraadsleden te informeren over de wijze waarop invulling is gegeven aan de 
participatie.  
 
Inleiding 
Verpleeghuis Zuiderhout is ontstaan op initiatief van de Stichting Vriendenhulp Zieke 
Bejaarden Kennemerland. Deze stichting is opgericht in 1958 en streefde naar de bouw van 
een modern verpleeghuis voor chronisch zieke bejaarden van alle gezindten in Haarlem en 
omgeving. Tevens wilden zij een zusterhuis en een woning voor de beheerder van het 
gebouw realiseren. In 1961 is het terrein aangekocht door genoemde Stichting. Vervolgens 
is architect Bernard Bijvoet in de arm genomen om het ontwerp te maken. Door 
verschillende oorzaken werd uiteindelijk pas in 1966 de bouwvergunning verleend voor – in 
eerste instantie – alleen de bouw van het verpleeghuis en beheerderswoning. Het 
zusterhuis werd niet gerealiseerd. De eerste paal werd geslagen op 18 april 1967 en het 
pand werd op 28 november 1969 in gebruik te nomen. In datzelfde jaar werd gestart met 
de planvorming voor de bouw van een nieuwe vleugel en een liftschacht aan de noordzijde 
van het gebouw. Deze werden uiteindelijk pas begin jaren ’80 gebouwd. In diezelfde tijd  
(1982/1983) werd de beheerderswoning gesloopt. In 1997 is het pand voor het laatst 
gerenoveerd. 
 
Het pand is anno 2022 sterk gedateerd en voldoet zowel functioneel als energetisch niet 
meer aan de eisen van deze tijd.  Uit onderzoek is gebleken dat de vorm en constructie 
(kolommenstructuur) van het gebouw zich niet lenen voor een transformatie. Daarom zijn 
ook met het oog op duurzaamheid en de energietransitie door Zorgbalans plannen 
uitgewerkt voor gefaseerde sloop en nieuwbouw van Zuiderhout in plaats van 
renovatie/transformatie. 
 
Op woensdag 16 november 2022 heeft Zorgbalans een Informatiebijeenkomst 
georganiseerd om medewerkers, omwonenden, cliënten en andere belangstellenden over 
deze plannen te informeren. De Informatiebijeenkomst had de vorm van een 
inloopbijeenkomst, waarbij belangstellenden werden geïnformeerd door middel van 
informatiepanelen en een doorlopende informatiefilm. Daarnaast was er gelegenheid om 
vragen te stellen en in gesprek te gaan.  
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Tevens konden er zowel mondeling als schriftelijk suggesties worden meegegeven voor het 
vervolg. Ook is er een emailadres open gesteld waar mensen zich konden aanmelden, maar 
waar ook suggesties en vragen naar toe kunnen worden gestuurd. 
 
De suggesties die tijdens en naar aanleiding van de Informatiebijeenkomst naar voren zijn 
gebracht met betrekking tot het volume, de ontsluiting en de positionering van de 
nieuwbouw in relatie tot het groen, geven aanleiding om na te denken over de wijze 
waarop een aantal onderdelen van het plan kan worden geoptimaliseerd. Het is de wens 
van Zorgbalans om de haalbaarheid van de gedane suggesties samen met de verschillende 
betrokkenen te verkennen en de dilemma’s die zich daarbij aandienen met elkaar te 
bespreken. De resultaten van die verkenning zullen voor besluitvorming worden voorgelegd 
aan de gemeenteraad in de vorm van een Ruimtelijk Kader en een Beeldkwaliteitsplan. 
 
Betrokkenen 
De omwonenden uit het gebied tussen Zuiderhoutlaan, Churchilllaan, Professor J. 
Bronnerlaan en Spanjaardslaan zijn door Zorgbalans per brief uitgenodigd voor de 
Informatiebijeenkomst. Vanwege de voorziene hoogte van het bouwplan zijn ook de 
bewoners van de flat aan de Willem de Zwijgerlaan uitgenodigd.  
 
Verder hebben de Wijkraad, Erfgoedvereniging Bond Heemschut, Erfgoedcommissie Noord-
Holland, Cupyersgenootschap, Historische vereniging Haerlem, Stichting Hildebrand 
Monument, Vrienden van de Haarlemmerhout, Advies- en Beheercommissie 
Haarlemmerhout, de Fietsersbond en sportvereniging Koninklijke HFC een uitnodiging 
ontvangen. Het initiatief  is op 14 december toegelicht aan en besproken met het Platform 
Groen. 
 
Een groot aantal genodigden heeft de informatieavond bezocht. De sfeer was kritisch maar 
positief.  
 
Suggesties en bezwaren 
Hierna volgen per thema de belangrijkste punten die tijdens de Informatiebijeenkomst naar 
voren zijn gebracht: 
 
Bereikbaarheid: 

 Er is meerdere keren gevraagd waarom er niet wordt aangesloten op de kruising 
Fonteinlaan/Zuiderhoutlaan/Spanjaardslaan. Na een uitleg dat de capaciteit van het 
kruispunt zonder ingrijpende aanpassingen onvoldoende is om de extra 
verkeersstroom te kunnen verwerken, was duidelijk dat dit geen haalbare oplossing is. 
Als alternatief is meerdere keren voorgesteld om Zuiderhout via een alternatieve 
aansluiting, bijvoorbeeld in de zuidwesthoek van het terrein, op de Zuiderhoutlaan aan 
te sluiten.  

 Op de tekening staat een bushalte getekend ter hoogte van Zuiderhout; dat is in de 
huidige situatie niet het geval. Het zou goed zijn als Zuiderhout beter bereikbaar wordt 
met het OV. 

 De route naar het winkelcentrum (met name Frederik Hendriklaan) is slecht 
toegankelijk ivm vele boomwortels. 
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 Gevraagd is wat het verplaatsen van de hoofdentree betekent voor de aanrijtijden voor 
de hulpdiensten. 

  

 Verder is een suggestie gedaan om het verkeer niet uitsluitend over de Beelslaan te 
sturen, maar meer te spreiden door de wijk bijvoorbeeld door 1-richting verkeer in te 
stellen of een andere routing aan te houden via Linnaeuslaan, Spaarnelaan, 
Churchilllaan, Professor J. Bronnerlaan. 

 Ook is voorgesteld om het trottoir aan de zijde van Zuiderhout aan de Beelslaan te 
versmallen ten gunste van langsparkeervakken voor de bewoners. 

 
Ontwerpvragen: 

 Veel mensen vinden het jammer dat de bomen in de noordoosthoek moeten wijken 
voor de nieuwe hoogbouw, die daardoor dichtbij de woningen en duidelijk zichtbaar 
wordt vanuit de wijk en De Hout. Meerdere mensen hebben gevraagd of het niet 
mogelijk was om het gebouw in westelijke richting op te schuiven en vonden het 
argument dat dat ten koste zou gaan van een monumentale boom niet zwaarwegender 
dan dat van omwonenden. 

 Waar komt de rookruimte? Op dit moment rookt men op de hoek bij de entree; niet 
wenselijk en net buiten bereik pieper die vervolgens een signaal afgeeft -> hinderlijk 
voor omwonenden. 

 Liever geen moderne (witte) gevel maar bij materialisering aansluiten bij bestaande 
architectuur van de woningen. Een andere suggestie was om een ‘groene gevel’ te 
maken. 

 Meerdere malen is opgemerkt dat het bestaande gebouw ook als geluidscherm werkt. 
Gevraagd is welk effect de lagere bebouwing en het gat tussen de laagbouw en de 
hoogbouw zal hebben op de geluidbelasting van het verkeer over de Zuiderhoutlaan en 
de sportvelden.  

 
Buitenruimte 

 Het zou mooi zijn om de buitenruimten te betrekken bij de nieuwbouw en deze te 
gebruiken als onderdeel van de ‘healing environment’. Er is een suggestie gedaan om 
een revalidatieroute in te richten in de tuin.   

 In zijn algemeenheid dient de buitenruimte uitnodigend, laagdrempelig en toegankelijk 
te zijn,  waarbij rekening moet worden gehouden met de bewoners van het 
verpleeghuis, die juist een veilige en afgeschermde ruimte nodig hebben. Let ook op de 
bezonning in de buitenruimte voor bewoners en revalidatiepatiënten. Er wordt in de 
huidige situatie veelvuldig gebruik gemaakt van het terras en het zitje aan de voorzijde 
van Zuiderhout. 

 
Aandachtspunten 

 Er is gewezen op de Structuurvisie Openbare Ruimte, de Structuurvisie en de 
Omgevingsvisie en ook het beleid van het Waterschap waarin melding wordt gemaakt 
van een dwarsverbinding tussen de Leidse Vaart en het Spaarne. Andere relevante 
beleidsdocumenten waar aandacht aan moet worden besteed, zijn het Natuurnetwerk 
Haarlem en het Groenbeleidsplan Haarlem. Ook ligt het perceel in beschermd 
stadsgezicht.  
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 Er is gewezen op de aanwezigheid van een (hoofd)gasleiding die onder de 
Spanjaardslaan zou liggen; deze zou wellicht een belemmering kunnen vormen voor de 
nieuwbouwplannen en de (toegang) naar de (half) verdiepte parkeervoorziening. 

  

 Bewoners vrezen dat de bouwwerkzaamheden / heiwerkzaamheden zouden kunnen 
leiden tot schade aan de woningen. Het kan handig zijn om vooraf een opname te doen 
van de woningen. 

 Gevraagd is om de duur van de bouw tot een minimum te beperken om zo de overlast 
te minimaliseren. 

 
Praktische zaken 

 Het lijkt handig om een projectwebsite in te richten waar alle projectinformatie te 
vinden is. 

 
Op 23 november 2022 is namens 12 huishoudens uit de Jacob Van Lenneplaan een 
uitgebreide brief ontvangen. Daarnaast zijn op 1 december 2022 en 12 december 2022 
reacties ontvangen per brief c.q. email van huishoudens uit de Professor J. Bronnerlaan en 
een reactie van een huishouden uit de Linnaeuslaan met suggesties en bezwaren in reactie 
op het planvoorstel. De gedane suggesties en bezwaren komen op hoofdlijnen overeen met 
de punten die tijdens de inloopavond naar voren zijn gebracht. Zo zijn er kanttekeningen 
geplaatst bij de positionering op het kavel en de opbouw en verdeling van de volumes van 
de nieuwbouw. Tevens is er gevraagd om het verschil in bouwhoogte ten opzichte van de 
bestaande situatie inzichtelijk te maken in relatie tot het uitzicht vanuit de tuinen van de 
aangrenzende woningen en een bezonningsstudie te laten maken.  
 
Voorts zijn er suggesties gedaan met betrekking tot het verplaatsen van de entree naar de 
half verdiepte parkeervoorziening naar de Dreef / Zuiderhoutlaan ipv aan de 
Spanjaardslaan, het voorkomen van geluidsoverlast van de Dreef / Zuiderhoutlaan en van 
de technische installaties, duurzaamheidsmaatregelen in de vorm van een warmtepomp en 
een vegetatiedak en de suggestie om in het materiaalgebruik van de nieuwbouw rekening 
te houden met het vele groen in de omgeving. 
 
Verder is op 5 januari 2023 via de mail een ‘voorstelbrief’ ontvangen van een groep 
omwonenden die bestaat uit bewoners van de Jacob van Lenneplaan, de Prof. J. 
Bronnerlaan, de Beelslaan en de Linneauslaan. De groep heeft laten weten zich verenigd te 
hebben in een gesprekscomité om als gesprekspartner op te treden inzake het project 
Zuiderhout. Daarbij is aangegeven dat men graag het gesprek aan wil gaan voordat er 
verder wordt gegaan met de verdere uitwerking van de plannen. In reactie hierop is door 
Zorgbalans aangegeven hoe zij het vervolgproces ziet met het aanbod hierop een nadere 
toelichting te kunnen geven. Sindsdien is er geen nieuw contact geweest. Het vervolgproces 
is hierna en in de Startnotitie beschreven. 
 
Inhoudelijke reactie bewonersbrief (zie bijlage 1) en vervolgproces 
 
 Ad 1en 2) keuze voor nieuwbouw en omvang nieuwbouw / aantal zorgplaatsen  
Door de omwonenden is aangeven dat men niet overtuigd is door de argumenten die zijn 
genoemd met betrekking tot de principiële keuze voor sloop en nieuwbouw. De nieuwbouw 



 

 
Gebundelde inspraakreacties - versie 230202 

5 van 10 

 

biedt ruimte aan 188 zorgplaatsen; bijna een verdubbeling van de huidige capaciteit. 
Gevreesd wordt dat de impact (zowel ruimtelijk als verkeer etc) op de wijk zeer groot zal 
zijn. Gevraagd wordt de beoogde capaciteit terug te brengen en het gebouw niet groter te 
maken dan het bestaande gebouw. 
 
Het huidige gebouw ligt op een centrale locatie in Haarlem in een aantrekkelijke en groene 
omgeving. Behoud van Zuiderhout op deze locatie, die eigendom is van Zorgbalans, vormt 
daarom het vertrekpunt voor de planvorming. Daarnaast is er sprake van een sterk 
groeiende vraag naar ouderenhuisvesting tegen de achtergrond van een toenemende vraag 
naar zwaardere (verpleeghuis)zorg. Zo zijn er in Haarlem in 2040 530 extra zorgplaatsen 
nodig. Daarnaast  moeten 1100 van de totaal 1430 bestaande verpleeghuisplaatsen 
toekomstbestendig gemaakt worden door vernieuwing.  
 
Om die reden voorziet het planvoorstel, in lijn met de afspraken in de Stadsdeal, niet alleen 
in nieuwbouw van een revalidatiecentrum met 108 plaatsen, maar ook in nieuwbouw van 
een woonzorgcentrum met 80 zorgplaatsen1.  Gelet op de enorme behoefte aan zorg- en 
huisvestingsvoorzieningen in Haarlem is het daarom noodzakelijk om de zorgcapaciteit op 
deze locatie uit te breiden. Daar komt bij dat het huidige pand gedateerd is en  zowel 
functioneel als energetisch niet meer voldoet aan de eisen die in deze tijd aan een dergelijk 
zorggebouw worden gesteld. De suggestie om het bestaande pand te renoveren en 
transformeren, is in een eerder stadium reeds onderzocht. Daarbij is echter gebleken dat de 
vorm en constructie (kolommenstructuur) van het gebouw zich niet lenen voor een 
transformatie van het huidige pand. Daarom is ook met het oog op duurzaamheid en de 
energietransitie gekozen voor nieuwbouw in plaats van renovatie/transformatie. 
 
Ten slotte is ook gekeken of het mogelijk is om de revalidatiezorg die in Zuiderhout wordt 
geboden, tijdelijk elders onder te brengen. Een zoektocht heeft echter geen geschikte 
locatie voor tijdelijke huisvesting opgeleverd. Tijdelijke huisvesting in de vorm van nieuwe 
onderkomens kan niet worden gefinancierd uit de exploitatie van Zorgbalans en is daarom 
niet haalbaar. Aangezien Zuiderhout in een grote behoefte aan revalidatiezorg voorziet, kan 
deze zorg evenmin tijdelijk worden stop gezet. 
 
Dit maakt dat het voorliggende planvoorstel moet worden gezien als het resultaat van een 
zoektocht naar een optimale balans tussen de verschillende belangen, randvoorwaarden en 
uitgangspunten. Een en ander laat echter onverlet dat Zorgbalans open staat voor 
suggesties van omwonenden voor optimalisering van het planvoorstel. Ondanks het feit dat 
– gelet op de vele belangen die hierbij spelen - de ruimte om tot betere oplossingen te 
komen beperkt is, is Zorgbalans bereid om samen met de verschillende stakeholders een 
verdere verkenning te doen naar de mogelijkheden om het plan verder te optimaliseren. 
Daarbij dient rekening te worden gehouden met onder meer de volgende punten:  

 Opgave en afspraken op het gebied van ouderenhuisvesting; 

 Financiële en praktische uitvoerbaarheid; 

 Huisvestingsprogramma Zorgbalans; 

                                                 
1 Een fijn (t)huis voor nu en later, Stadsdeal ouderenhuisvesting Haarlem, februari 2022, zie: 
https://gemeentebestuur.haarlem.nl/bestuurlijke-stukken/20220073147-2-Bijlage-A-Een-fijn-t-huis-
voor-nu-en-later-Stadsdeal-ouderenhuisvesting-Haarlem-1.pdf   

https://gemeentebestuur.haarlem.nl/bestuurlijke-stukken/20220073147-2-Bijlage-A-Een-fijn-t-huis-voor-nu-en-later-Stadsdeal-ouderenhuisvesting-Haarlem-1.pdf
https://gemeentebestuur.haarlem.nl/bestuurlijke-stukken/20220073147-2-Bijlage-A-Een-fijn-t-huis-voor-nu-en-later-Stadsdeal-ouderenhuisvesting-Haarlem-1.pdf
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 Stedenbouwkundige inpassingsmogelijkheden; 

 Cultuurhistorische en landschappelijke waarden; 

 Verkeersontsluiting. 
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Ad 3) beschermd stadsgezicht 
Door omwonenden is gewezen op het feit dat Zuiderhout binnen de grenzen van het 
beschermd stadsgezicht ‘Haarlem Zuid’ (aanwijzingsbesluit 5 oktober 2011) ligt; dat is 
inderdaad bekend.  
 
Uit het aanwijzingsbesluit blijkt dat het gebied Zuiderhout zich kenmerkt door het 
webvormige stratenpatroon naar ontwerp van L.A. Springer. Het stedenbouwkundig 
patroon in de geest van de Engelse landschapsstijl met enkele grote vijvers bestaat uit villa’s 
en geschakelde middenstandswoningen van overwegend hoge architectonische kwaliteit.  
Het verpleegtehuis Zuiderhout (1967) van architect B. Bijvoet wordt in het 
aanwijzingsbesluit genoemd als uitzondering wat betreft de schaal van de bebouwing. Het 
staat op de plaats waar tot 1909 het Huis Zuiderhout stond en markeert op die manier de 
plek van de oorspronkelijke buitenplaats. Het openbare en particuliere groen vormt nog 
altijd een wenselijk onderdeel van deze villawijk. In het bijzonder geldt dat voor de 
profilering van de groene lanen. Deze principes zijn, samen met de status van de 
Haarlemmerhout als rijksmonument én de door de gemeente als ‘monumentale boom’ 
aangewezen bomen als uitgangspunt genomen voor de ontwikkeling van het planvoorstel 
voor de nieuwbouw. 
 
Daarbij is gestreefd naar een ontwerp dat alle monumentale bomen respecteert en de 
cultuurhistorische en landschappelijke waarden van de Spanjaardslaan als onderdeel van 
het Rijksmonument De Haarlemmerhout versterkt. Immers door de nieuwe entree van 
Zuiderhout aan de noordzijde van het gebouw te situeren, ontstaat hier een aantrekkelijk 
en groen verblijfsgebied als entree naar de Haarlemmerhout. Ook rond de nieuwbouw van 
Zuiderhout wordt de buitenruimte groen ingericht. De tuinen rondom het nieuwe 
bouwvolume passen in het groene karakter van de buurt, waarin bouwvolumes en (private) 
tuinen elkaar afwisselen. De groene ruimte loopt visueel en fysiek over in de nieuwbouw 
waarvan verschillende dakvlakken worden ingericht als daktuin / dakterras. 
 
Gelet op de suggesties die naar voren zijn gebracht, zou een nadere verkenning zich kunnen 
richten op een verdere optimalisatie van het plan in relatie tot: 

 Het rijksmonument de Haarlemmerhout; 

 De waarden van beschermd Stadsgezicht en de positie die Zuiderhout daarbinnen 
inneemt;  

 De monumentale bomen perceel Zuiderhout. 
 
Ad 4) locatie nieuwbouw en bouwhoogte 
Door de bewoners is voorgesteld om het zwaartepunt van de nieuwbouw te verplaatsen 
naar de Zuiderhoutlaan. Op deze locatie hebben de minste huizen in de wijk last van de 
nieuwbouw én blijft het gebouw het geluid van de Zuiderhoutlaan (en de daarachter 
gelegen sportvelden) tegenhouden. Tegelijkertijd geeft men aan het onbegrijpelijk te vinden 
dat het principe dat de revalidatiezorg in Zuiderhout tijdens de bouw doorgang moet 
kunnen blijven vinden, zo bepalend is voor een nieuw gebouw dat voor een langere tijd op 
deze monumentale plek wordt gebouwd. 
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Zorgbalans heeft zich ingespannen om tijdelijke huisvesting te vinden voor de 
revalidatiezorg die in Zuiderhout wordt geboden. Een jarenlange zoektocht heeft echter 
geleerd dat perspectief op realisatie alleen realistisch is bij een gefaseerde uitvoering.  
Daarbij is van belang dat tijdelijke huisvestiging in niet bestaande bebouwing in beginsel 
niet kan worden bekostigd uit de zorgexploitatie van Zorgbalans.  
 
Tijdelijke huisvesting is zodoende alleen haalbaar / kansrijk op het moment dat tijdelijke 
huisvesting kan worden gevonden in de vorm van bestaande bebouwing. Ook is van belang 
dat de tijdelijke huisvestingslocatie beschikbaar is voor een lange periode; reden hiervoor is 
dat de planning van de vernieuwing van Zuiderhout nog grote onzekerheden bevat. Het is 
daarom ongewenst om deze planning afhankelijk te maken van de periode van 
beschikbaarheid van tijdelijke huisvesting. Gelet op de grote behoefte aan revalidatiezorg 
waar Zuiderhout op regionaal niveau in voorziet, is het ook geen optie om dit zorgaanbod 
gedurende de bouwperiode tijdelijk niet aan te bieden in Haarlem. Zorgbalans is zich zeer 
bewust van de hinder die dat niet alleen voor Zorgbalans en haar cliënten maar ook voor de 
omgeving meebrengt, desondanks ziet Zorgbalans een gefaseerde uitvoering van de 
nieuwbouw als enige haalbare optie.  
 
Met betrekking tot de bouwhoogte is aangegeven dat de beoogde hoogte van 25m aan de 
noordzijde van het gebouw niet past in de structuur van deze wijk met overwegend villa-
bebouwing. Ook verandert de hoogbouw het aanzicht van de wijk op dit punt; dit gaat 
bovendien ten koste van bomen en ander groen dat in de huidige situatie juist een 
afschermende werking heeft. Daarom is onder meer voorgesteld om het gebouw in 
westelijke richting op te schuiven, het volume te laten inspringen en/of het gebouw minder 
hoog te bouwen. 
 
Vanuit Zorgbalans geldt, naast de gefaseerde uitvoering, als uitgangspunt dat met het oog 
op zorgefficiëntie en personele bezetting voor de Geriatrische Revalidatie elke bouwlaag 
bestaat uit 24 kamers en 2 huiskamers. Dit stelt eisen aan de maatvoering en 
daglichttoetreding van de nieuwbouw, die in het planvoorstel zijn vertaald. 
Bij een verkenning naar de mogelijkheden om de locatie van de nieuwbouw binnen het 
kavel verder te optimaliseren, dient rekening te worden gehouden met de volgende 
randvoorwaarden: 

 Monumentale bomen op het perceel; 

 Geluidzone Zuiderhoutlaan; 

 Milieuzone sportvelden HFC; 

 Stedenbouwkundige structuur bebouwing Zuiderhoutlaan; 

 Zorghuisvestingsprogramma Zorgbalans en toekomstbestendigheid nieuwbouw. 

 
Ad 6) Verkeer en parkeren 
Met betrekking tot het verkeer en parkeren is opgemerkt dat de huidige situatie belastend 
is voor de wijk. Graag zou men zien dat de nieuwbouw wordt benut als kans om hier 
verbetering in te brengen. Voorgesteld wordt om een ingang te maken aan de 
Zuiderhoutlaan. 
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Als onderdeel van de planvorming is reeds verkend in hoeverre het mogelijk is om 
Zuiderhout in de nieuwe situatie te ontsluiten vanaf het kruispunt Spanjaardslaan (N205) / 
Zuiderhoutlaan / Fonteinlaan. Gelet op de doorgaande functie die dit kruispunt vervult, zou 
een extra aantakking echter tot gevolg hebben dat maatregelen moeten worden genomen 
om de doorstroomcapaciteit voldoende te laten zijn. Zonder maatregelen is de capaciteit 
namelijk onvoldoende om ruimte te bieden aan variabelen die voorrang krijgen boven het 
andere verkeer, zoals de busbaan en fietsers / voetgangers. Om die reden is een nieuwe 
aantakking op het kruispunt volgens verkeersdeskundigen niet haalbaar. 
 
Een nieuwe aansluiting op de Zuiderhoutlaan is echter nog niet nader verkend en behoort 
wellicht tot de mogelijkheden. Bij een verkenning naar de mogelijkheden om Zuiderhout 
voor autoverkeer te ontsluiten vanaf de Zuiderhoutlaan, dient rekening te worden 
gehouden met: 

 Busbaan; 

 Fietsverkeer (verkeersveiligheid); 

 Doorstroming kruispunt; 

 Stedenbouwkundige structuur bebouwing Zuiderhout; 

 Bevoorrading en logistieke stromen Zorgcentrum Zuiderhout (wisseling van de 
diensten). 
  

Ad 7, 8 en 9) Geluid, andere milieuaspecten en bezonningsstudies 
Met betrekking tot geluid wordt opgemerkt dat gevreesd wordt dat door het planvoorstel 
voor de nieuwbouw de woningen in de achtergelegen wijk meer geluidsoverlast zullen 
ervaren van het verkeer over de Zuiderhoutlaan en de daarachter gelegen sportvelden. Het 
bestaande gebouw heeft daarbij een geluid afschermde functie. Ook wordt aandacht 
gevraagd voor het geluid van installaties, zoals warmtepompen op of bij het gebouw.  
Gevraagd wordt hier gericht onderzoek naar te doen en de uitkomsten daarvan met 
omwonenden te delen. 
 
Zodra het planvoorstel verder is uitgewerkt worden de gevraagde onderzoeken 
(wegverkeerslawaai, milieuzonering Zuiderhout, luchtkwaliteit, stikstof etc) uitgevoerd en 
worden de te verwachten geluidseffecten voor de nieuwe situatie inzichtelijk  gemaakt. 
Deze onderzoeken worden ook met het oog op de aanpassing van het bestemmingsplan 
uitgevoerd en zijn daarmee openbaar. De geluidsonderzoeken zullen dan ook worden 
gedeeld met omwonenden. Hetzelfde geldt voor de bezonningsstudies waar om is 
gevraagd. 
 
Ad 10)  Fundering 
Gevraagd is om meer informatie te verstrekken over de gevolgen van de nieuwbouw op 
bijvoorbeeld de grondwaterstand en andere factoren, zoals hei- en/of 
funderingswerkzaamheden op de huizen in de wijk. Deze informatie is op dit moment nog 
niet beschikbaar maar zal worden betrokken bij de verdere uitwerking van de plannen. 
Daarbij zullen bewoners worden betrokken en op de gevraagde punten door Zorgbalans 
worden geïnformeerd. 
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Ad 11) Duur  
Als gevolg van het feit dat de bouwwerkzaamheden gefaseerd worden uitgevoerd vrezen 
omwonenden voor langdurige en onevenredige overlast. Ook in dit verband wordt de 
suggestie gedaan om uit te kijken naar tijdelijke huisvestingsmogelijkheden elders. Zoals 
hiervoor reeds aangegeven, is het gezien de inspanningen van de afgelopen jaren 
onwaarschijnlijk dat een realistische alternatieve huisvestingslocatie gevonden kan worden 
gevonden. Ondanks dat ook hier nadelen aan kleven, zal de nieuwbouw daarom gefaseerd 
worden uitgevoerd op de bestaande locatie van Zuiderhout. Het ontwerpteam oriënteert 
zich op de mogelijkheden van modulair bouwen, waarbij bouwdelen fabrieksmatig worden 
voorbereid en geassembleerd op de bouwplaats aankomen. Dit zou de bouwtijd en -
overlast aanzienlijk kunnen verkorten. Nader onderzoek moet uitwijzen in hoeverre deze 
manier van bouwen op deze locatie haalbaar is. 
 
Vervolg 
Voorgesteld wordt om de Startnotitie samen met de punten die tijdens en naar aanleiding 
van de Informatiebijeenkomst in reactie op het plan naar voren zijn gebracht eerst voor te 
leggen aan de gemeenteraad met het verzoek de Startnotitie vast te stellen. De 
(vastgestelde) Startnotitie vormt vervolgens het vertrekpunt om verder met een 
Klankbordgroep met daarin vertegenwoordigers vanuit de buurt en andere stakeholders in 
gesprek te gaan over de mogelijkheden en onmogelijkheden voor een verdere optimalisatie 
van het plan waar het gaat om de verdeling van de volumes op het kavel, de ontsluiting van 
het perceel en behoud van bomen en andere beplanting. 
 
De uitkomsten van die verkenning zullen worden vertaald in een Ruimtelijk Kader en een 
Beeldkwaliteitsplan waarin de uitgangspunten voor de verdere planuitwerking nader uiteen 
zullen worden gezet. Het Ruimtelijk Kader wordt vastgesteld door de gemeenteraad en 
vormt de onderlegger voor het bestemmingsplan. 


